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Proefdieren in onderzoekscentra  -  Buitenruimte 

Op 6 mei heeft de Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand en Dierenwelzijn een 
bezoek gebracht aan Janssen Pharmaceutica in Beerse. Tijdens het bezoek hebben we 
gezien dat de aanwezige proefdieren amper de kans kregen om buiten te lopen. We 
troffen de honden, allemaal van het ras beagle, aan op de tweede verdieping. Het 
gebouwencomplex van Janssen Pharmaceutica is zo groot als een dorp waardoor het 
uitlaten van de honden geen probleem kan zijn, maar tot onze verbazing komen de 
beagles zelden of nooit buiten. Op de vraag waarom deze dieren zelden buitenkomen, 
kregen we het antwoord dat Janssen Pharmaceutica aan de huidige wetgeving voldoet en 
dat de honden die niet deelnemen aan een onderzoek toch minstens één keer om de 
zoveel weken eens naar buiten mogen. Toch zouden ook proefdieren op regelmatige 
basis eens buiten moeten kunnen wandelen, lopen en rondsnuffelen.

1. Gaat de minister de huidige wetgeving aanpassen zodat proefdieren op een meer 
diervriendelijke manier behandeld worden tijdens hun verblijf in een 
onderzoekscentrum? Zo ja, wanneer? Zo niet, waarom niet?

2. Welke andere initiatieven gaat de minister nemen om het leven van deze proefdieren 
zo aangenaam en diervriendelijk mogelijk te maken?



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 603 van 10 juni 2022
van ELS STERCKX

1. Het invoeren van een wandelprogramma kan niet opgelegd worden via een 
aanpassing van de wetgeving op Vlaams niveau. Artikel 2, lid 1, van Richtlijn 
2010/63/EU laat niet toe dat in de lidstaten nieuwe bepalingen worden uitgevaardigd 
die een hogere mate van bescherming van proefdieren afdwingen dan wat bepaald is 
in deze richtlijn. 

Specifiek wat betreft de situatie bij Janssen Pharmaceutica in Beerse kan ik u 
meedelen dat het bedrijf een wandelprogramma heeft en dat de dieren standaard 
sociaal worden gehuisvest. Er wordt me meegedeeld dat alle honden daarnaast 
minstens tweemaal per week worden uitgelaten in sociaal compatibele groepen op 
hiervoor bedoelde speelruimtes. Als het weer het toelaat worden de 
buitenspeelruimtes gebruikt, of anders de binnenspeelruimtes. Op de speelruimtes 
worden attributen voorzien die uitnodigen tot diersoort-specifiek gedrag: exploratie, 
spel,... (vb. paaltjes om tegen te urineren, platformen, speeltjes, geurboxen, ...). 
Honden worden uitgenodigd tot spel door verzorgers en honden die dat opzoeken 
worden gestreeld en aangehaald.

Het wandelprogramma wordt gezien als een manier om extra verrijking en interactie 
met mensen aan te bieden en om de dieren voor te bereiden op een leven na adoptie. 
Hierbij wordt steeds onder begeleiding van hiervoor opgeleide dierenverzorgers, met 
de hulp van medewerkers van andere afdelingen, met groepen honden gewandeld op 
het bedrijfsterrein. 

2. Iedere proefdierinrichting moet er zorg voor dragen dat de huisvesting en verzorging 
van de dieren zo goed mogelijk afgestemd wordt op hun fysiologische en ethologische 
behoeften. Het is goed om te vernemen dat de Vlaamse proefdierinrichtingen op eigen 
initiatief soms verder gaan dan wat wettelijk gezien opgelegd wordt, bijvoorbeeld door 
een wandelprogramma op te zetten. Om hen daarin verder te ondersteunen plant 
mijn administratie een initiatief waarin de dierenwelzijnscellen van de erkende 
proefdierinrichtingen gestimuleerd en ondersteund zullen worden om goede 
praktijken uit te wisselen en maximaal kennis en ervaringen te delen ten voordele 
van het welzijn van de dieren in proefdierinrichtingen. 


